

## 创世记当中蛇所说的第一句话 (2篇之第一篇)

### First Words Spoken In Genesis By The Serpent (1 of 2)

创世记 3:1, 蛇对女人说: “神岂是真说不许你们吃园中所有树上的果子吗?”

- 1) 蛇, 乃是上帝所创造的动物之一, 却被撒旦利用来按照他的意思说话。
- 2) 蛇, 作为动物界的成员之一, 乃是比人类低等, 且在人的权柄之下的。
- 3) 属灵之世界的能力乃是大于物质之世界的能力的。
- 4) 属灵世界的权柄乃是大于物质之自然界的权柄的。撒旦到今天都仍然是这个世界的统治者, 尽管这个世界已经是经历了重建的, 因为当初在创世记1:1所提到的第一个被上帝所创造的世界当中, 撒旦是当中的统治者, 他的这个权柄并没有改变, 仍然保留在重建后的第二个世界当中。
- 5) 上帝允许撒旦来试探人类, 乃是因为那时候人类的始祖乃是处于一个考验期里面, 要考验他们是否会顺服上帝的吩咐。人类接受这个考验乃是必要的, 只有这样, 他们的属灵生命才能够有机会成长起来, 以致于决定他们的人生取向。自由选择权力对于成长来说乃是必需的。
- 6) 撒旦试探人, 乃是在人类生活的某个基本层次, 也就是人类需要物质的食物这方面, 然而, 其实人类也是需要属灵的“食物”的(上帝的话语是赐给人属灵生命的), 那是从神而来的。
- 7) 蛇乃是在质疑上帝供给人物质之食物的这方面。
- 8) 这个试探也同时质疑了上帝的美意, 上帝似乎在限制人类享受生活的权力, 因为吃东西是件享受的事情。
- 9) 蛇意识到上帝曾经给人类指导, 告诉他们如何来生活, 借助于指示人类什么是该作的, 什么是不应该作的。
- 10) 这个试探其实是在怀疑上帝的能力, 也就是上帝是否有能力指示人类如何来生活。
- 11) 蛇没有在其它的方面浪费时间来诱惑人类, 他乃是选择了那个最重要的领域。
- 12) 这个世界是在撒旦的权柄之下, 所以他可以自由地进来试探和引诱人类。
- 13) 撒旦所使用的对上帝的称呼是“Elohim, 神,” 这是个比较通俗的称谓, 不像“耶和華”这个名字那样的具有个性和亲密感。创世记3:1前半句的经文乃是使用“耶和華神”这个称谓, 说是他创造了蛇。但是在创世记3:1后半句的经文中, 撒旦乃是用“Elohim, 神”来提到上帝。其实, 当上帝创造亚当并且给他命令不得吃那棵树上的果子的时候, 就是用的“耶和華神”这个称呼。而在创世记第一章里面, 经文都是使用的“Elohim, 神。”撒旦乃是在诱惑夏娃的时候, 暗指这位没有人性化的神是不会太在乎人类的。
- 14) 这条蛇在创世记的最开始就已经说谎了。上帝所说的乃是, 亚当和夏娃“能够”吃园中所有的树上的果子, 除了那一颗树以外。

上帝原先创造的所有的天使都是好的, 但是后来其中有一些背叛了上帝。撒旦这位堕落的天使, 对于你的人生有一个非常邪恶的和可怕的计划, 只要你听从他的话他就得逞了。而如果我们听从上帝, 上帝将会给你一个圆满的和丰盛的人生。这个左右之间的选择, 就在于你自己了。

请留意第6点, 在这个世界上, 有物质的食物, 也有属灵的食物。请你千万不要丢弃属灵的食物, 也就是神的话, 就为了满足肚腹的欲望。

还请留意第10点, 神的话告诉我们如何生活, 就能够更加蒙福。撒旦, 以及我们所生活的世界, 还有你所继承的那些虚空的传统, 等等, 却都是不能够给你提供什么真理的, 你也就可能靠着后面这些东西而得着祝福。

## **First Words Spoken In Genesis By The Serpent (1 of 2)**

**Genesis 3:1 “[Satan spoke]...Indeed, has God said, ‘You shall not eat from any tree of the garden’?”**

- 1) The serpent, an animal that God created, was used by Satan to speak as he desired.**
- 2) The serpent, being of the animal kingdom, was below man and was under the authority of man.**
- 3) The spirit world has greater power, than the natural world.**
- 4) The spirit world had greater authority than the natural world. Satan was still the ruler of this world, even though it had been recreated, since he was placed as ruler over the first world in Genesis 1:1 and his authority had not changed in regards to the second world.**
- 5) God allowed Satan to tempt man because man was under probation to see whom he would obey. It was necessary man be given this test in order to give an opportunity to spiritually grow and determine his course in life. Freedom is needed for growth.**
- 6) Satan tempted man in a very basic area of life, his need for physical food, but also man’s need for spiritual “food” (God’s Word gives spiritual life) from God.**
- 7) The serpent questioned God’s provision of physical food for man.**
- 8) This temptation also questioned God limiting man’s enjoyment in life, for eating is enjoyable.**
- 9) The serpent recognized God giving direction for man on how to live life, by giving man do’s and don’ts.**
- 10) The temptation questioned God’s ability to teach man how to live life.**
- 11) The serpent did not waste time on other possible temptations, he went to the most important one.**
- 12) This was Satan’s world and he could freely enter it to tempt man.**
- 13) Satan used the name Elohim for God, which is a more general name than Jehovah God which is a more personal name. Genesis 3:1a uses Jehovah God saying that He had made the serpent. But in Genesis 3:1b Satan uses Elohim in speaking of God. When God formed Adam and when He gave Adam the command to not eat of the one tree, Jehovah God was used. In Genesis 1 only Elohim is used. Satan was tempting Eve that an impersonal God was not so concerned for them.**
- 14) The serpent from the beginning in Genesis spoke a lie. God did say Adam and Eve could eat from trees in the garden. Only the fruit of one they could not eat.**

**God created all the angels good, but some disobeyed God. Satan has a terrible plan for your life if you listen to him. If you listen to God, He will give you a full and meaningful life. The choice is yours.**

**Note #6, there is physical and spiritual food in this world. Do not throw away the spiritual food, God’s Word, to eat better at mealtimes.**

**Note #10, God’s Word tells us how to live life to be blessed. Satan, the world, your empty traditions, etc. will not give you truth to be blessed by.**